

Title (en)

Wall element for furniture.

Title (de)

Möbelwandteil.

Title (fr)

Elément de paroi pour meubles.

Publication

**EP 0208830 A1 19870121 (DE)**

Application

**EP 86102284 A 19860221**

Priority

DE 8517725 U 19850619

Abstract (en)

Wall elements for furniture are usually provided with rows of holes in order to attach fittings or the like. However, the predetermined spacing between two adjacent holes is disadvantageous in this case. Consequently, it is not possible to carry out small displacements of the fitting parts, for example to compensate for unevenness in the floor when setting up the furniture. The wall element (1) for furniture according to the invention therefore has attachment elements (9) which are arranged in a known manner so as to be displaceable in grooves (2) and can be pressed onto the groove flanks (5) by means of adjusting screws (11). The groove flanks are undercut and the attachment element (9) is adapted approximately to the shape of the groove (2) and constructed in the manner of a clip. The attachment element (9) can now be clipped from above into a plastic rail (3) provided in the groove and it remains in this position until the final attachment takes place by tightening the adjusting screws (11). <IMAGE>

Abstract (de)

Möbelwandteile sind üblicherweise mit Lochreihen versehen, um Beschläge od. dgl. anbringen zu können. Nachteilig ist hierbei jedoch der vorbestimmte Abstand zwischen zwei benachbarten Löchern. Infolgedessen sind kleine Verschiebungen der Beschlagteile, beispielsweise zum Ausgleich von Bodenunebenheiten beim Aufstellen, nicht möglich. Das erfindungsgemäße Möbelwandteil (1) weist daher in bekannter Weise in Nuten (2) verschiebbar angeordnete Befestigungselemente (9) auf, welche mittels Spreizschrauben (11) an die Nutflanken (5) anpreßbar sind. Die Nutflanken sind hinterschnitten, und das Befestigungselement (9) ist etwa der Form der Nut (2) angepaßt und klipsartig ausgebildet. Man kann nunmehr das Befestigungselement (9) von oben in eine in der Nut vorgesehene Kunststoffschiene (3) einklipsen, und es hält sich in dieser Lage, bis die endgültige Befestigung durch Festdrehen der Spreizschrauben (11) erfolgt.

IPC 1-7

**A47B 57/34; A47B 96/14**

IPC 8 full level

**A47B 96/20** (2006.01); **A47B 96/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A47B 96/00** (2013.01)

Citation (search report)

- GB 1207891 A 19701007 - STANDARD TELEPHONES CABLES LTD [GB]
- AT 352326 B 19790215 - BLUM GMBH JULIUS [AT]
- GB 1021879 A 19660309 - HILLE & COMPANY LTD S

Cited by

WO0005994A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

**DE 8517725 U1 19850814**; EP 0208830 A1 19870121; JP S61290910 A 19861220

DOCDB simple family (application)

**DE 8517725 U 19850619**; EP 86102284 A 19860221; JP 13842786 A 19860616